
 
Rada Miejska 
w Nowym Mieście Lubawskim 
 

P r o t o k ó ł   Nr  X/2007 
 
z X-tej sesji Rady Miejskiej  w Nowym Mieście Lubawskim, odbytej w dniu 31 lipca 2007 r. 
w sali posiedzeń Urzędu Miejskiego. 
Sesję rozpoczęto o godz. 17,05  a zakończono o godz. 19,00. 
Na ustawowy skład 15 radnych w sesji według listy obecności uczestniczyło 14 radnych . 
Lista obecności radnych stanowi Zał. Nr 1 do protokołu. 
Lista obecności gości stanowi Zał. Nr 2 do protokołu.  
Obrady  prowadził  -  Przewodniczący Rady Miejskiej – Andrzej Nadolski. 
 
Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 
- Burmistrz Miasta       - Alina Kopiczyńska 
- Sekretarz Miasta       -  Katarzyna Kaniewska 
- Radca Prawny           -  Dionizy Szwedowski 
- Skarbnik Miejski       -  Maria Wróblewska 
- Prezes Zarządu Specjalnej Strefy Ekonomicznej w Olsztynie   -   Adam Puza 
- Inspektor                   -  Małgorzata Bukowska 
- obywatele miasta 
- przedstawiciel prasy 
 
Zatwierdzony porządek obrad: 
 
1. Otwarcie sesji. 

- stwierdzenie quorum. 
2.  Wybór sekretarza obrad. 
3.  Przedstawienie porządku obrad. 
4.  Przyjęcie protokołu z IX - tej sesji Rady Miejskiej. 
5. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Burmistrza Miasta. 
6. Interpelacje i wnioski. 
7. Przedstawienie sytuacji związanej z postawieniem w stan upadłości MM Interline  
    Sp. z o.o. w Nowym Mieście Lubawskim.  
8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Miejskiej w Nowym Mieście 
    Lubawskim Nr IV/12/06 z dnia 27 grudnia 2006 r. w sprawie uchwalenia  budŜetu gminy  
    Nowe Miasto Lubawskie na 2007 rok. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia zmian „ studium uwarunkowań i kierunków 
    zagospodarowania przestrzennego miasta Nowe Miasto Lubawskie”. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie opłat za korzystanie z obiektów i usług Miejskiego Ośrodka  
      Sportu i Rekreacji w Nowym Mieście Lubawskim. 
11. Podjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na udzielenie bonifikaty od opłaty z tytułu  
      zarządu na rzecz Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Nowym Mieście Lubawskim. 
12. Podjęcie uchwały w sprawie sieci szkół publicznych i granic ich obwodów w Nowym  
      Mieście Lubawskim. 
13. Podjęcie uchwały w sprawie przedłuŜenia czasu obowiązywania taryf dla zbiorowego  
      zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków. 
14. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Zespołu do spraw wyborów ławników. 
15. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski. 
16. Zakończenie sesji. 
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Przebieg posiedzenia : 
Ad. pkt. 1 

 
Otwarcia posiedzenia dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej – Andrzej Nadolski, 

stwierdzając na podstawie listy obecności, Ŝe w sesji uczestniczy 14 radnych, a więc obrady 
są prawomocne.  

Ad. pkt. 2 
 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Andrzej Nadolski  na sekretarza obrad 
zaproponował  radną – Mirosławę Czernysz. Rada Miejska  przy 13 głosach „za”  
i 1 „wstrzymującym” wybrała radną  – Mirosławę Czernysz na sekretarza obrad. 

 
Ad. pkt. 3 

 
Przewodniczący Rady Miejskiej -  Andrzej Nadolski odczytał wniosek Burmistrza z 

dnia 31 lipca 2007r. o rozszerzenie porządku obrad i wprowadzenie do porządku obrad 
punktu 7. Przedstawienie sytuacji związanej z postawieniem w stan upadłości MMI Interline 
Sp. z o.o.  w Nowym Mieście Lubawskim.  
Rada Miejska 14 głosami „za” ( przy 14 radnych biorących udział w głosowaniu) 
wprowadziła powyŜszą zmianę do porządku obrad. 
Rada Miejska nie wprowadziła innych zmian do porządku obrad.  
Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski przedstawił porządek obrad po zmianie. 
 

Ad. pkt. 4 
 

Protokół  z IX - tej  sesji Rady Miejskiej był wyłoŜony do wglądu w Referacie Biura 
Rady, jak równieŜ przed sesją, a radni mieli moŜliwość zapoznania się z jego treścią.  
Sekretarz obrad poprzedniej sesji  i radni nie wnieśli uwag. 
Protokół z IX-tej sesji Rady Miejskiej został przez Radę Miejską  przyjęty jednomyślnie  
(przy 14 radnych biorących udział w głosowaniu). 

 
Ad. pkt. 5 

 
Przewodniczący Rady Miejskiej – Andrzej Nadolski poinformował, iŜ informację 

międzysesyjną radni otrzymali na piśmie. Informacja z wykonania uchwał Rady Miejskiej w 
okresie między sesjami oraz o wydanych zarządzeniach Burmistrza Nowego Miasta 
Lubawskiego stanowi Zał. Nr 3 do protokołu. 
Rada przyjęła powyŜszą informację nie wnosząc uwag. 
 

Ad. pkt. 6 
 

W zapytaniach i wolnych wnioskach głos zabierali: 
Radny – Bogdan Cieplak 
Zgłosił wniosek formalny, Ŝeby w przyszłych pracach następnej sesji rozstrzygnąć sprawę 
przekształceniem Miejskiego Zakładu Komunalnego w Nowym Mieście Lubawskim zgodnie 
z tym, co wcześniej kilka miesięcy temu mówiliśmy. 
Przewodniczący RM – Andrzej Nadolski 
Czyli jest to formalny wniosek radnego, Ŝeby organ wykonawczy przystąpił do prac 
związanych z przekształceniem firmy MZK w spółkę z ograniczoną odpowiedzialnością. 
Radny – Bogdan Cieplak 
Tak. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej – Andrzej Nadolski poddał pod głosowanie 
wniosek formalny radnego Cieplaka kto jest za przyjęciem wniosku radnego Cieplaka dot. 
przekształcenia Miejskiego Zakładu Komunalnego w spółkę z ograniczoną 
odpowiedzialnością? 

Rada Miejska przy 14 głosach „za” (jednogłośnie) przyjęła wniosek formalny radnego 
Bogdana Cieplaka. 
Radna – Mirosława Czernysz 
Zwróciła się z zapytaniem jakie są koszty obsługi kredytu 5.000.000zł. w skali rocznej? 
Burmistrz Miasta – Alina Kopiczyńska 
Odpowie na to pytanie pani skarbnik w punkcie odpowiedzi wolne wnioski. 
Radny – Adam Kłosowski 
Zwrócił się z zapytaniami: 
1)  kiedy mieszkańcy ulic Gdyńska, Krzywa, Krótka itd. będą mogli robić przyłącza  
     i bezpośrednio korzystać z tego ? 
2)  czy otrzymam odpowiedź odnośnie rur, które leŜały tam na osiedlu ? 
Radna – Mirosława Czernysz 
Czy będą załatane dalsze dziury w ul. Kolejowej, które znajdują się przy pani skarbnik, bo 
tam są największe dziury? 
Radna - Lilia Karczyńska 
1) Na moich dyŜurach we wtorek zgłaszają się handlowcy p. Kopiczyński i p. Łydziński  
    w sprawie dzierŜawy lokali uŜytkowych – kiedy zostanie ta sprawa albo negatywnie, albo  
   pozytywnie załatwiona?, 
2) Zgłaszają się do mnie wyborcy : w Internecie jest strona Urzędu Miejskiego, strona  
    Biuletyn Informacji Publicznej. Mieszkańcy, którzy korzystają z Internetu pytają dlaczego  
    nie są umieszczone protokoły z sesji, jest napisane protokół a nie ma treści protokołu, 
3) Jak daleko zaangaŜowane są procedury realizacji kanalizacji na moim osiedlu, czyli na  
    starym osiedlu Marianowo, jakie są poczynania w tym kierunku i czy w 2008 roku będą juŜ  
    podjęte prace w związku z tym. To jest sprawa priorytetowa i mieszkańcy tego bardzo się  
    domagają. 
4) Został pięknie połoŜony asfalt na ul. Lipowej, bardzo ładny, cudownie jeździ się  
    samochodem, ale niestety tylko do połowy drogi, a tam wyŜej to ludzie mają taką gehennę  
    z podjeŜdŜaniem i zjeŜdŜaniem ,Ŝe coś strasznego, jest tam tragedia. 
Wiceprzewodniczący RM – Jan Kopiczyński 
ZłoŜył wniosek do rady, uwaŜam, Ŝe utwardzenie w jakikolwiek sposób, to co od dłuŜszego 
czasu radny Obuchowski zgłasza Ŝebyśmy znaleźli jakieś pieniądze, Ŝeby utwardzić tą drogę 
ul. Piaskową i ul. Głogową. Ja uwaŜam, Ŝe Głogowa jest w gorszym stanie, bo część 
Piaskowej jest utwardzona płytami pozostała część naleŜałoby równieŜ utwardzić. Następnie 
część ul. Broniewskiego – równieŜ jest wprost niemoŜliwe do poruszania się naleŜałoby to 
zrobić, nie moŜe od razu asfalt, ale Ŝebyśmy znaleźli jakieś środki na jakiś tłuczeń. UwaŜam, 
Ŝe te ulice powinny być utwardzone. 
Radny – Marcin Deja 
Zgłaszam wniosek formalny w formie pytania dot. potrzeb mieszkańców: czy radni są 
zainteresowani tym, Ŝeby podjąć rozmowę i zapoznać się z sytuacją i przygotowaniami do 
rundy piłkarskich rozgrywek. Czy radni byli by zainteresowani tym jak funkcjonuje 
Nowomiejski Dom Kultury, jak się przygotował do sezonu wakacyjnego i czy by była 
potrzeba, Ŝeby spotkać się i zapoznać z tematyką sportu i kultury. 
Przewodniczący RM – Andrzej Nadolski 
Powrócił do komisji czwartkowej i bym sugerował, to jest moje zdanie, Ŝeby te kwestie  
kultury i sportu poruszyć w mniejszym gronie. Jest Komisja Zdrowia, Oświaty i Kultury, czy 
moŜe mniejszy zespół powołać i wtedy rozmawiamy i wypracowujemy pewne konkretne 
rzeczy na spotkanie ogólne radnych – taki jest mój wniosek, bo myślę, Ŝe w większym gronie 
to konkretnych ustaleń wypracować nie moŜna. Ale to co radny Deja proponował w miesiącu 
kwietniu to ono miało miejsce, myślę, Ŝe zakończyło się tak jak się zakończyło, ale to nie jest 
ani z winy rady, ani z winy organu wykonawczego, ustalenia były ale ja nie jestem 
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przeciwny, Ŝeby dalej nie rozmawiać i nie tworzyć jakiejś atmosfery sprzyjającej i 
klubowi i kulturze. Jestem przeciwny, Ŝeby zwoływać się w pełnym składzie , moŜe mniejsze 
grono. UwaŜam, Ŝe w mniejszym gronie jest łatwiej pracować. 
Radny – Marcin Deja 
Ja widziałbym taką koncepcję: przedstawiciele klubu, przedstawiciele kultury przedstawili by 
nam wszystkim radnym sprawozdania z działalności i kolejny punkt to dyskusja na ten temat. 
Przewodniczący RM – Andrzej Nadolski 
Będzie prawdopodobnie potrzeba zwołania, co juŜ pani burmistrz sugerowała zwołania sesji 
nadzwyczajnej w sprawie MMI i to będzie jedyny punkt tej sesji. Ja bym proponował, aŜeby 
przed tą sesją na połączonych komisjach wypracować przy obecności przedstawicieli klubu  
i kultury jakieś stanowisko. Ja mam tu jedną uwagę, Ŝe to musi być na jakimś poziomie 
kulturalnym . 
Radny – Marcin Deja 
Ja nie jestem w stanie zagwarantować. 
Przewodniczący RM – Andrzej Nadolski 
Panie Radny, pan zgłasza wniosek i jeŜeli pan zgłasza wniosek to ja myślę, Ŝe Pan gwarantuje 
spotkanie , które będzie to na jakimś poziomie. 
Radny – Marcin Deja 
Ja nie mogę odpowiadać za poziom kultury osób trzecich. 
Przewodniczący RM – Andrzej Nadolski 
Panie radny, jeŜeli pan taki wniosek składa to Pan, mi się wydaję, Ŝe ma tyle w sobie siły  
i autorytetu, Ŝe Pan moŜe za osoby, które będą brały udział w tym spotkaniu zachowywać się 
w miarę. 
Radny – Marcin Deja 
Będę się starał. 
Wiceprzewodniczący RM – Jan Kopiczyński 
Panie Przewodniczący był wniosek formalny i naleŜy go przegłosować. 
Przewodniczący RM – Andrzej Nadolski 
Poprosił o powtórzenie wniosków. 
Radny – Marcin Deja 
1) Czy jest wola spotkania się w tej sprawie? 
2) I, jeŜeli ta wola będzie, czy moŜemy spotkać się w przyszły wtorek. 
Przewodniczący RM – Andrzej Nadolski 
Pierwszy rozumie , ale jeśli chodzi o drugi wniosek to bym optował ,aŜeby  spotkać się w 
mniejszym gronie, a później ustalenia z mniejszego grona przenieść na wspólne komisje, 
które by miały miejsce przed sesją nadzwyczajną. 
Wiceprzewodniczący RM – Jan Kopiczyński 
UwaŜam, pana przewodniczącego wniosek za bezzasadny, bo w mniejszym gronie były 
spotkania i nie dochodziło do skutku, więc zróbmy to raz razem, dojdziemy, bądź nie 
dojdziemy do porozumienia i zakończy się draŜliwy temat. 
Radny – Marcin Deja 
Czy jest u nas wola, Ŝeby spotkać się i porozmawiać na temat Klubu Sportowego Drwęca, 
ogólnie  sportu i kultury w Nowym Mieście. 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Andrzej Nadolski poddał pod głosowanie wniosek 
radnego Deja dot. czy jest wola Rady celem spotkania się i omówienia spraw sportu i kultury. 
Kto jest „za”, proszę o podniesienie ręki? 

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, Ŝe Rada pozytywnie j jednomyślnie ( przy 
14 głosach „za”) przegłosowała wolę rozmów na temat sportu i kultury. 
Radny – Marcin Deja 
Poprosił o przegłosowanie spotkania sprawy podjętej przed chwilą -  spotkanie, które by 
miało miejsce w przyszły wtorek. 
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Przewodniczący RM – Andrzej Nadolski 
Zgłosił wniosek formalny, aŜeby to spotkanie odbyło się w godzinach pracy Urzędu, a po 
drugie wnioskuje ,Ŝeby Rada wybrała zespół, który byłby jedną stroną, przedstawiciele klubu 
i organ wykonawczy. 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Andrzej Nadolski poddał pod głosowanie wniosek 
radnego Deja , który zgłasza, aŜeby wszyscy radni spotkali się w sprawie sportu  
i kultury. Kto jest „za”, proszę o podniesienie ręki? 

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, Ŝe Rada Miejska przy 9 głosach „za” 
wyraziła zgodę na spotkanie. W związku z powyŜszym nie widzę potrzeby przegłosowania 
mojego wniosku, bo na pewno uzyska mniejszość. Kwestia ustalenia terminu - to ja myślę, Ŝe 
było by dobrze, Ŝeby ustalić z organem wykonawczym kiedy. Inicjatywa jest ze strony klubu 
jak i równieŜ w tym momencie inicjatywa rady jest. Ja bym prosił o ewentualne 
sprecyzowanie na to spotkanie oczekiwań w formie pisemnej, bo jest wtedy nad czym 
dyskutować i punkt po punkcie realizować, albo rozszerzać czy zawęŜać sprawę. 
Radny – Jarosław Oelberg 
1) Czy otrzymam dziś odpowiedź na wniosek mieszkańców ul. Kamionki w sprawie  
    oświetlenia, czy coś na ten temat robi się, czy mieszkańcy odpowiedź jakąś dostali? 
2) Z harmonogramu, który otrzymaliśmy w maju wynika, Ŝe parking przy ul. Mickiewicza  
    miał być robiony na przełomie czerwca i lipca, dzisiaj mamy koniec lipca i nic się nie  
    dzieje, nic się do tej pory nie zrobiło - dlaczego? 
 

Ad. pkt. 7 
 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Andrzej Nadolski oczytał list intencyjny do Rady 
Miejskiej, który  wpłynął od pana Jana Szynaki prezesa firmy "Szynaka Meble" z prośbą 
nawiązania współpracy celem utrzymania miejsc pracy w zakładach Mazurskich Mebli  
w Nowym Mieście Lubawskim oraz poszerzenia specjalnej strefy ekonomicznej na terenie 
miasta obejmującej swoim zasięgiem m in. tereny na których znajdują się zakłady. 
Kserokopia listu intencyjnego stanowi zał. Nr 4 do protokołu. 

Burmistrz Miasta – Alina Kopiczyńska poinformowała, iŜ na sali mamy człowieka , 
który jest w stanie odpowiedzieć nam na kaŜde pytanie związane ze strefą i myślę, Ŝe będzie 
miał dla nas teŜ pewne  propozycje i poproszę o zabranie głosu Pana Prezesa Adama Puzę. 

Prezes Zarządu Specjalnej Strefy Ekonomicznej – Adam Puza wyjaśnił radnym 
zawiłości związane z upadłością firmy Mazurskie Meble.  Poinformował, iŜ koncern 
Schieder, który zatrudnia na świecie 11.000 osób postawiony został w stan upadłości. Ten 
koncern to jest kilkadziesiąt firm i z tego 11.000 pracowników na całym świecie, a 9.000 
pracowników w Polsce, bo tak na dobrą sprawę, to co w koncernie Schieder było cenne to 
firmy w Polsce, firmy meblowe w Polsce, firmy meblowe w naszym województwie, bo tych 
firm jest kilkanaście, 16 czy 18, nie potrafię odpowiedzieć na takie pytanie, bo są róŜne 
powiązania kapitałowe między róŜnymi firmami z tej grupy. Wiemy jedno, Ŝe zatrudnionych 
z chwilą ogłaszania upadłości było ponad 4670 osób na terenie naszego województwa i to co 
najcenniejsze tak jak powiedziałem firmy które produkują meble, w tym w Nowym Mieście 
Lubawskim. Firmy niemieckie to tak na dobrą sprawę moŜna powiedzieć, Ŝe są 
pośredniczące, firmy dystrybucyjne, które zajmują się transportem mebli. Transport to teŜ 
właściwie MMI robiły, tylko pośrednictwem między producentem a sklepami.  I te wszystkie 
firmy niemieckie upadły i to tak raptownie i tak gwałtownie, Ŝe kilka osób zostało 
zatrzymanych, zarządzający w Niemczech tym koncernem trafili za kratki z podejrzeniem 
oszustw. W związku z tym nie ma Ŝadnej szansy, Ŝeby i koncern Schiedera uratować i 
uratować poszczególne firmy. Wszystkie polskie firmy, w tym na terenie naszego 
województwa w między czasie miały trudną sytuację, bo koncern ratował się , zaciągał się 
rzędu 200mln. Euro a firmy polskie poręczał własnym majątkiem, więc stan jest taki ,Ŝe 
poręczały swoim majątkiem do wysokości całej wartości kapitału spółek, choć tych kredytów 
ponoć jest wzięte w zastaw 65mln. euro, ale to generalnie obejmuje cały majątek polskich 
tych firm wszystkich, polskich w sensie będących na terenie Polski, będących na terenie 
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Warmii i Mazur. I nic nie jest w stanie tych firm uratować, tylko upadłość, dlatego, Ŝe taki 
bagaŜ finansowy na nich jest, Ŝe mogą tylko upaść. I upadłość jak najszybsza jest najlepszą 
rzeczą jaka się moŜe zdarzyć. Bo w tym momencie jest wyścig z czasem. Czy uda się tak 
przeprowadzić ten proces upadłości Ŝe coś w to miejsce będzie, Ŝe ktoś inny to wykupi, Ŝe się 
to zagospodaruje, Ŝe ludzie nie stracą pracy, bo to co najwaŜniejsze jest Ŝeby to szybko 
zrobić. Dlatego, Ŝe ludzie rozejdą się, jeśli upadnie przedsiębiorstwo to oni będą szukali 
gdzieś źródeł dochodu, źródeł utrzymania. Dlatego bardzo duŜe wezwanie stało i stoi, przed 
wszystkimi którzy mogą cokolwiek decydować w tym zakresie. Pani Wojewoda podjęła 
bardzo waŜną decyzję. Dwa dni po ogłoszeniu informacji o upadłości powołała zespół do 
tego, Ŝeby ratować to co się da  
z MMI z grupy Schiedera w Polsce. W skład tego zespołu ja równieŜ zostałem powołany stąd 
moje zainteresowanie tą sprawą MMI . I otóŜ pomyślałem o tym, Ŝe to co moŜna zrobić, to 
„wyposaŜyć tą pannę w wiano”, mówię o upadłych przedsiębiorstwach ,wyposaŜyć tą pannę 
w wiano, a tym wianem to będzie objęcie strefą. KaŜdy przedsiębiorca, który wchodzi do 
strefy ma szansę na uzyskanie pieniędzy. To co zainwestuje do wysokości 50,60 albo 70% 
poniesionych nakładów moŜe uzyskać ulgę w podatkach. Nie będzie płacił do 2017 roku 
podatku dochodowego, czyli to co zainwestuje, np. 10mln. zł. to 6 albo 7 mln. zł. moŜe mu 
zostać naliczone jako pomoc publiczna i moŜe nie płacić podatku. To jest ten bezpiecznik ,to 
jest ta moŜliwość inwestowania, Ŝe poniesie nakłady, zacznie mu się to zwracać ale nie będzie 
płacić podatku, będzie z tego zwolniony. I dlatego tak pomyślałem i wystąpiłem do Ministra 
Gospodarki, Ŝeby uzyskać na to wstępną zgodę, bo mówimy o tym, Ŝe strefę moŜna 
ustanowić wtedy, jeśli jest inwestor, jeśli gmina, miasto, w tym przypadku miasto Nowe 
Miasto Lubawskie podejmie uchwałę o rozszerzeniu strefy i strefa złoŜy odpowiedni wniosek 
do Ministerstwa. MoŜna wtedy ustanowić strefę. Ale moŜna juŜ te rozmowy prowadzić , po to 
Ŝeby przewidzieć to, czyli te ekstra działania wynikają z tego, Ŝe nie jest najtrudniejszym 
problem zagospodarowanie ludzi 4670 miejsc pracy. Jeszcze gorszą rzeczą jest to, Ŝe ten duŜy 
koncern miał polskich dostawców, róŜne inne firmy. Ocenia się, Ŝe kilkanaście tysięcy osób 
na terenie naszego województwa pracuje na potrzeby tego koncernu Schieder i MMI, około 
15-16 tys. osób pracuje. Teraz oni dostarczali drewno, dostarczali róŜne komponenty , 
dostarczali bardzo róŜne rzeczy, kooperowali i dostarczali to wiadomo na kredyt kupiecki, na 
90 dni, 100 dni a niektórzy nawet na 110 dni. Dostarczali i nie otrzymali kasy. I nie łudźmy 
się, nie otrzymają. Więc, to co grozi najgorszego to nie te 4670 miejsc pracy, tylko 
kilkanaście tysięcy zagroŜonych. Firmy mogą upaść. Są tacy, którzy mają do 3mln. 
naleŜności. Minister Gospodarki wstępnie wyraził zgodę, jeśli do tego dojdzie. Wszędzie 
prawie są syndyki. Sytuacja jest taka, Ŝe ogłoszony został proces upadłości, jest sprawa  
w sądach. Sądy wyznaczyli najpierw komisarzy sądowych, a teraz juŜ syndyków. Tylko 
problem jest jeszcze w czym innym, Ŝe sytuacja poszczególnych przedsiębiorstw z grupy jest 
skomplikowana prawnie, kto inny jest właścicielem nieruchomości, czyli gruntów budynków, 
inna firma z grupy Schieder, która nie ma np. w ogóle zatrudnienia ma tylko prezesów, 
pobiera czynsz dzierŜawny, rzędu kilku milionów złotych rocznie za to , Ŝe udostępnia 
majątek, grunty i nieruchomości. Właściciel mógł  tak zadecydować, i tak to wszystko się 
kręciło. Inny jest właściciel, inna firma upadła, inny jest właściciel maszyn i urządzeń, bo tu 
się okazuje ,Ŝe najczęściej zostało to przewłaszczone, czyli banki jak udzielały kredytów to 
połoŜyły na tym łapę. I choć to stoi w przedsiębiorstwach ,ale właścicielem tego jest bank, 
drugi podmiot. I wreszcie jest trzecia firma, która na tym całym majątku pracuje i zatrudnia 
ludzi - ta teŜ upadła. Czyli sytuacja jest skomplikowana. Bo Ŝeby teraz próbować coś w 
danym miejscu otworzyć, odtworzyć to polega na zdobyciu prawa do gruntu, do 
nieruchomości, do maszyn i mówimy o uratowaniu i ludzi i firm, które prowadziły produkcję. 
A ja twierdzę, Ŝe jest to moŜliwe, Ŝe jest taka ścieŜka prawna, Ŝeby po liście intencyjnym np. 
inwestora , czy to jest np. p. Szynaka, czy inne przedsiębiorstwo , ten kto składa list 
intencyjny moŜna przeprowadzić procedurę wprowadzenia do strefy. Potrzebna jest do tego 
uchwała Rady Miejskiej i moim zdaniem kaŜda rada taką uchwałę podejmie, bo jakie ma inne 
wyjście jeśli w tym momencie grozi zapaść, utrata miejsc pracy i likwidacja przedsiębiorstwa. 
Ja teŜ jestem radnym, od 1990 roku, radnym miejskim, powiatowym, po drodze rok posłem, 
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teraz radnym wojewódzkim więc doskonale to rozumię. Nie ma Rady , która nie podejmie 
takiej uchwały, Ŝeby dać szansę rozwoju na terenie swojej gminy. Dlatego sytuacja Rady jest 
dość prosta, bo cóŜ innego, trzeba wykorzystać szansę. Nie podejmujemy państwo tej 
uchwały od razu z góry. Dlatego, Ŝe najpierw jest uchwała, potem rozszerzenie strefy i potem 
jeszcze mówimy, Ŝe ktoś jest właścicielem gruntów. W przypadku jednego przedsiębiorstwa 
jest to gmina miasto Nowe Miasto Lubawskie, bo okazuje się, Ŝe jedno przedsiębiorstwo 
działa na zasadzie dzierŜawy tego od miasta, czyli to miasto będzie decydowało w jaki sposób 
zagospodaruje, komu zagospodaruje, wydzierŜawi, sprzeda czy zatrzyma dla siebie.  
W przypadku innych gruntów to jest MMI, bo ja na dzień dzisiejszy nie potrafię powiedzieć, 
kto jest właścicielem. Tu rozmowa z komisarzem sądowym i z syndykiem pokaŜe, kto 
naprawdę jest właścicielem i kto będzie podejmował decyzję. Jak by to się miało w czasie? 
Gdyby Wysoka Rada zechciała przyjąć taką uchwałę o wprowadzeniu gruntów do strefy, to ta 
uchwała podjęta w sierpniu spowodowałaby, Ŝe na koniec sierpnia bylibyśmy w stanie jako 
strefa opracować wniosek do Ministerstwa Gospodarki, który by zawierał wszystkie 
niezbędne elementy - jakie grunty, uchwałę rady, listy intencyjne. Potem jest decyzja ministra 
gospodarki jak dalej procedować. Minister Gospodarki wyraził juŜ wstępnie zgodę "tak to jest 
przedsięwzięcie warte zachodu, warto rozszerzyć strefę, jak będzie inwestor moŜemy to 
rozszerzać", taka deklaracja jest, mało tego, pan Minister Gospodarki mówił o tym, Ŝe 
doskonale rozumie to co znaczy pozostawić przedsiębiorstwo bez produkcji, tzn. Ŝe 
dekapitalizuje się, to znaczy, Ŝe czasami wycieka za płot, bo tak często było. Najlepiej Ŝeby to 
cały czas funkcjonowało, najlepiej Ŝeby ktoś wydzierŜawił to, Ŝeby prowadzić produkcję. I to 
nie staje w sprzeczności z ustanowieniem strefy. Ktoś moŜe dzierŜawić, ktoś moŜe potem to 
kupić , dysponować wejść do strefy. Prawdopodobna decyzja w zakresie rozszerzenia strefy 
rozporządzeniem Rady Ministrów jest najwcześniej oczekiwana z końcem listopada. Czyli 
jak by był wniosek na koniec sierpnia to takie są procedury wewnątrz w Ministerstwie 
Gospodarki , uzgodnienia międzyresortowe, z Urzędem Ochrony Konkurencji i Konsumenta, 
Ŝe rozporządzenie mogło by się ukazać z mocą obowiązującą pod koniec listopada.   
Wtedy strefa przeprowadza procedurę wyłonienia nabywcy i jeśli taką ścieŜką samorząd 
pójdzie, Ŝe będzie chciał np. sprzedać ten grunt, czy nieruchomości strefie albo w inny sposób 
decydować - to o tym właściciel decyduje. Strefa na pewno wyda zezwolenie na prowadzoną 
działalność, bo wyda te zezwolenie albo temu kto będzie posiadał prawa do dysponowania 
nieruchomością, albo zrobi konkurs i wyłoni, nie wiem jaką ścieŜką to pójdzie. Jesteśmy na 
początku tego procesu, jesteśmy na początku powiedzenia : tak jest to moŜliwe i róbmy 
wszystko, Ŝeby nie pozostawić dziury. 
Radny – Adam Straus 
Zwrócił się z zapytaniem co będzie z ludźmi  od lipca do listopada? 
Prezes Zarządu Specjalnej Strefy Ekonomicznej – Adam Puza 
Mogę oczekiwać, Ŝe scenariusz będzie następujący, Ŝe pan Szynaka, to wiemy z listu 
intencyjnego, Ŝe się stara o uruchomienie produkcji, czyli dostęp do nieruchomości, dostęp do 
maszyn i zatrudnienie ludzi. Pan Szynaka w Nowym Mieście i w innych miejscach, gdzie 
funkcjonują MMI inni oferenci, czy to się stanie to tego nie wiem. Ale pan Szynaka  
w rozmowie w poniedziałek powiedział, Ŝe jest taka moŜliwość, Ŝeby prawie z marszu to się 
stało. Nie jest to uwarunkowanie, Ŝe potrzeba ustanowić strefę, ale p. Szynaka wystąpił do 
rady z listem intencyjnym, Ŝe widzi taką moŜliwość i teŜ z listem intencyjnym do Strefy, bo 
nie tylko pisał o Nowym Mieście Lubawskim. Jego oferta dotyczy równieŜ Biskupca i Iławy, 
czyli trzech gmin, w których chce prowadzić produkcję. Ja o tym wiem i dlatego Państwu 
mogę przekazać, Ŝe jest zainteresowany w tym momencie odkupieniem majątku i 
prowadzeniem działalności. Zanim będzie mógł to zrobić chce wejść w dzierŜawę i rozpocząć 
produkcję. 
Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej – Stefan Zieliński 
Zwrócił się z zapytaniem , jak pan prezes to widzi, czy racjonalniej byłoby na razie 
dzierŜawić te grunty czy sprzedać je, bo jest to róŜnica. 
Prezes Zarządu Specjalnej Strefy Ekonomicznej – Adam Puza 
Odpowiem tak, nie ja będę o tym decydował, nie pani burmistrz o tym będzie decydować  
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i nie rada będzie o tym decydować. Bo tak na dobrą sprawę to w tym całym procesie 
decyzyjnym potrzebna jest wola dwóch stron, czyli inwestora, który moŜe nie ze chce 
dzierŜawić majątku, bo on chce ponieść nakłady, on chce być właścicielem. Ja znam tylko 
jeden przypadek, kiedy w strefie działa jeden inwestor na zasadach dzierŜawy. Ale jest to 
olbrzymi koncern, który nazywa się Michelini, który negocjował warunki z Państwem, nie ze 
strefą , jakie Państwo mu ustanowi warunki i on się nie boi dzierŜawić, bo on jest na tyle 
duŜy, Ŝe swoje wyegzekwuje. Mniejsi inwestorzy zawsze chcą mieć własność. Ja się nie 
wypowiadam w imieniu p. Szynaki, tylko ja mówię o tym, Ŝe to będzie zaleŜało od tego jakie 
warunki będzie widział dla siebie inwestor. Dlatego trudno jest odpowiedzieć, bo jak 
dzierŜawa to za ile, jak sprzedaŜ to za ile. To jest kwestia pewnego bisnessu, jaki chce robić 
inwestor, pewnej osłony, on dlatego do strefy chce wejść , bo widzi w tym swoją korzyść, Ŝe 
nie będzie musiał podatku płacić, Ŝe to jest dla niego szansa, Ŝe wejdzie w rynek, wejdzie w 
rynek odbiorcy równieŜ, bo jak tam upadło to , to rynek niemiecki chłonie, chce kaŜdą partię 
mebli dostać, a tych dostaw podupadłych nie ma, bo jak jest postawiony w stan upadłości, 
likwidacji to wszystko by musiało przejść do masy upadłościowej i wtedy nie dostało by 
przedsiębiorstwo, tylko wierzyciele. 
Wiceprzewodniczący RM – Jan Kopiczyński 
W poprzedniej kadencji uczestniczyłem we wszystkich spotkaniach, które dotyczyły strefy 
ekonomicznej , która została utworzona. Strefa ta głównie zagospodarowywała tereny   
w województwie warmińsko – mazurskim, tereny północne naszego województwa tam gdzie 
było kiedyś totalne bezrobocie. Strefy nie ma ani w Lubawie, ani w Iławie. 
Prezes Zarządu Specjalnej Strefy Ekonomicznej – Adam Puza 
W Iławie za chwilę juŜ będzie. 
Wiceprzewodniczący RM – Jan Kopiczyński 
Byliśmy informowani, Ŝe strefą ekonomiczną obejmowane są tylko większe tereny, które są 
niezagospodarowane po to, Ŝeby sprowadzić bisness obcy, Ŝeby ktoś zaczął inwestować. 
Teraz jest taka sytuacja, Ŝe właścicielem majątku, czyli kontenerów MMI jest jakaś inna 
firma, właścicielem urządzeń jest jeszcze inna firma, właścicielem gruntów jest gmina miasto. 
Nie wiem jak to będzie moŜna wszystko wrzucić w jeden koszyk do strefy ekonomicznej. 
My damy swoje grunty na których stoją kontenery poustawiane, a czy syndyk będzie miał 
prawo do władania tym wszystkim co tam jest. UwaŜam ,Ŝe będzie problem. Ja osobiście nie 
za bardzo wierzę w strefę ekonomiczną, czy to zda egzamin. śyczę Panu Szynace , Ŝeby się 
dogadał z syndykiem i rozpoczął tą działalność i wtedy uwaŜam, Ŝe będziemy mogli zająć 
stanowisko w sprawie gruntów. Bo tak to oddajemy do strefy, a wiemy, Ŝe moŜe być tylko 
przemysł drzewny, bo skoro są tam urządzenia do produkcji mebli, skoro są suszarnie, które 
są tylko przy produkcji drzewnej to wiadomo, Ŝe do suszarni nie wejdzie nikt z produkcją 
samochodów, ani innych rzeczy, bo tak to wszystko jest urządzone pod przemysł drzewny.  
Prezes Zarządu Specjalnej Strefy Ekonomicznej – Adam Puza 
Musimy się zdecydować na któryś model. Pan na początku kwestionował, Ŝe jest to moŜliwe 
do wykonania. Wydawało mi się, Ŝe są tylko pudełka, które moŜna zabrać i zagospodarować 
w inny sposób. Wydaje mi się, Ŝe i tak moŜe być. Ale równie dobrze to, po pierwsze chciałem 
sprostować. Wprowadzenie do strefy to nie znaczy, Ŝe przekazanie strefy. Dalej dysponentem 
jest po pierwsze gmina. Właściciel, a po drugie gmina, która ma kilka mechanizmów 
sterowania tym co się dzieje na swoim terenie. Jednym z pierwszych mechanizmów jest plan 
zagospodarowania, który przewiduje określoną rzecz. Drugą warunki zabudowy i trzecią 
wreszcie podatek od nieruchomości. Są to aktywne mechanizmy, które gmina miasto Nowe 
Miasto Lubawskie, moŜe z powodzeniem stosować. Jestem w strefie od lutego. Na koniec 
sierpnia złoŜymy kolejny wniosek o rozszerzenie stref, który w sumie będzie konsumował 
300 ha. Na tych 300ha, które mnie jako prezesowi udało się rozszerzyć strefę na kaŜdym z 
kawałków gruntów mam przypisanego inwestora. Czyli to nie są puste grunty, tylko grunty z 
inwestorami. Dotyczy to Elbląga, Iłowo Osada, dotyczy to Iławy , Ostrołęki , Ciechanowa, 
czyli nawet poza województwem. Próbujemy wykorzystać to co do tej pory było 
przekleństwem Warmińsko-Mazurskiej Strefy – rozproszenie, bo to nie był jeden uzbrojony 
teren, tylko 130 ha w Bartoszycach, niezagospodarowane nawet w 10%. Nie jest prawdą , Ŝe 
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na północy województwa jest strefa. Jest ustanowiona strefa, ale bez inwestorów. Bo 
taka do tej pory była polityka, Ŝe gminy wnosiły do strefy byle co. Strategia była taka, Ŝe nie 
moŜemy sprzedać gruntów inwestycyjnie, to ustanowimy strefę to moŜe się uda. Okazało się 
nie prawdą, 580 ha w strefie- tyle było do nie dawna, z tego tylko 280 ha 
zagospodarowanych,  czyli wydane pozwolenia. Ale tak na dobrą sprawę tylko praktycznie 
Michalin i kilka innych funkcjonowało. Teraz ,w trakcie ostatniego pół roku 300ha z 
inwestorami. Dlatego ja jestem pewien, Ŝe tak jak z tamtymi 300ha się udało to tak samo i w 
Nowym Mieście Lubawskim uda się tą strefę ustanowić. Ja nie twierdzę, Ŝe tam będzie 
produkcja mebli , bo tego nie wiem. Jak się uda to najprościej  jest produkować meble, bo jest 
na czym, ale docelowo nie wiem. To właściciel terenu zdecyduje co mu się opłaca 
produkować, bo on w kaŜdej chwili moŜe zostawić produkcję mebli i robić np. samochody 
cięŜarowe, albo osprzęt do samochodów osobowych. 
Radny – Bogdan Cieplak 
Czy całość majątku została objęta upadłością? 
Prezes Zarządu Specjalnej Strefy Ekonomicznej – Adam Puza 
Wszystko. Trudno mi jest odpowiedzieć co , bo to jest grupa Schiedera z nierozpoznanym do 
końca kapitałem, niemieckie firmy, polskie firmy, powiązania między nimi. Właściciele 
wydzielili kilka takich spółek kadłubków, które były właścicielami nieruchomości i brały 
czynsz z tego doskonale trenując w tym momencie firmy produkujące. Stąd taka ich słaba 
kondycja finansowa. Wszyscy, w tym i pan Szynaka się skarŜył, Ŝe produkują poniŜej 
kosztów, oni byli przyciśnięci, bo musieli zapłacić na początku kaŜdego roku czynsz 
dzierŜawny, te kilka milionów złotych.  
 

Ad. pkt. 8 
 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Andrzej Nadolski poprosił przewodniczącego 
Komisji BudŜetu, Finansów i Planowania – Jarosława Oelberga o przedstawienie opinii 
Komisji BudŜetu, Finansów i Planowania dot. projektu uchwał w sprawie zmian w budŜecie 
miasta na 2007r. 

Przewodniczący Komisji BudŜetu, Finansów i Planowania – Jarosław Oelberg  
odczytał opinię Komisji BudŜetu, Finansów i Planowania do projektu uchwały w sprawie 
zmiany uchwały Rady Miejskiej w Nowym Mieście Lubawskim Nr IV/12/06 z dnia  
27 grudnia 2006r. w sprawie uchwalenia budŜetu gminy Nowe Miasto Lubawskie na 2007 
rok, którą komisja przy 4 głosach „za” pozytywnie zaopiniowała. 
Opinia stanowi Zał. Nr 5 do protokołu. 

 Przewodniczący Rady Miejskiej – Andrzej Nadolski po odczytaniu poddał pod 
głosowanie projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Miejskiej w Nowym Mieście 
Lubawskim Nr IV/12/06 z dnia  27 grudnia 2006 r. w sprawie uchwalenia  budŜetu gminy 
Nowe Miasto Lubawskie na 2007 rok. 
 

Rada Miejska przy 13 głosach „za” i 1 „wstrzymującym” podjęła uchwałę w tej 
sprawie. 
 
Uchwała Nr X/54/07  - stanowi Zał. Nr 6 do protokołu. 
 

Ad. pkt. 9 
 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Andrzej Nadolski po  odczytaniu poddał pod 
głosowanie projekt uchwały w sprawie uchwalenia zmian „ studium uwarunkowań  
i kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta Nowe Miasto Lubawskie”. 

Rada Miejska jednomyślnie (przy 14 głosach „za”) podjęła uchwałę w powyŜszej 
sprawie.  
 
Uchwała Nr X/55/07  - stanowi Zał. Nr 7 do protokołu. 
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Ad. pkt. 10 

 
Przewodniczący Rady Miejskiej – Andrzej Nadolski po  odczytaniu poddał pod 

głosowanie projekt uchwały w sprawie opłat za korzystanie z obiektów i usług Miejskiego 
Ośrodka Sportu i Rekreacji w Nowym Mieście Lubawskim. 

Rada Miejska jednomyślnie (przy 14 głosach „za”) podjęła uchwałę w powyŜszej 
sprawie.  
 
Uchwała Nr X/56/07  - stanowi Zał. Nr 8 do protokołu. 
 

Ad. pkt. 11 
 
 Przewodniczący Rady Miejskiej – Andrzej Nadolski po  odczytaniu poddał pod 
głosowanie projekt uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na udzielenie bonifikaty od opłaty z 
tytułu  zarządu na rzecz Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Nowym Mieście 
Lubawskim. 

Rada Miejska jednomyślnie (przy 14 głosach „za”) podjęła uchwałę w powyŜszej 
sprawie.  
 
Uchwała Nr X/57/07  - stanowi Zał. Nr 9 do protokołu. 
 

Ad. pkt. 12 
 
 Przewodniczący Rady Miejskiej – Andrzej Nadolski po  odczytaniu poddał pod 
głosowanie projekt uchwały w sprawie sieci szkół publicznych i granic ich obwodów  
w Nowym Mieście Lubawskim. 
Radny – Bogdan Cieplak 
Zwrócił się z zapytaniem, iŜ nie ma w sieci szkół numerów w ul. Okólnej od nr 24 do nr 30 , 
dlaczego? 
Burmistrz – Alina Kopiczyńska 
Jest to do sprawdzenia, wpiszemy w § 3 ul. Okólna od nr 1 do nr 30. 

Rada Miejska jednomyślnie (przy 14 głosach „za”) podjęła uchwałę w powyŜszej 
sprawie.  
Uchwała Nr X/58/07  - stanowi Zał. Nr 10 do protokołu. 
 

Ad. pkt. 13 
 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Andrzej Nadolski po  odczytaniu poddał pod 
głosowanie projekt uchwały w sprawie przedłuŜenia czasu obowiązywania taryf dla 
zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków. 

Rada Miejska jednomyślnie (przy 14 głosach „za”) podjęła uchwałę w powyŜszej 
sprawie.  
Uchwała Nr X/59/07  - stanowi Zał. Nr 11 do protokołu. 
 

Ad. pkt. 14 
 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Andrzej Nadolski po  odczytaniu poddał pod 
głosowanie projekt uchwały w sprawie powołania Zespołu do spraw wyborów ławników. 

Rada Miejska jednomyślnie (przy 14 głosach „za”) podjęła uchwałę w powyŜszej 
sprawie.  
Uchwała Nr X/60/07  - stanowi Zał. Nr 12 do protokołu. 
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Ad. pkt. 15 

  
Odpowiedzi na interpelacje i wnioski: 
 
Skarbnik Miejski – Maria Wróblewska  
Zaplanowany kredyt w wysokości 5 mln zł. na 2007 rok, to do tej pory nie ponieśliśmy 
Ŝadnych kosztów, poniewaŜ kredyt nie został zaciągnięty. Do tej pory wydatki budŜetu miasta 
finansowane są z dochodów własnych, dotacji, subwencji. Uruchamiane zostały procedury 
przetargowe na kredyt i być moŜe po zakończeniu procedur określą się banki i będzie moŜna 
określić jaki % odsetek z tego kredytu będziemy płacić. Do tej pory miasto nie poniosło 
Ŝadnych kosztów, bo tego kredytu jeszcze nie zaciągnęło.  
Burmistrz Miasta – Alina Kopiczyńska 
- Kiedy nastąpi podłączenie przyłączy inwestycji kanalizacyjnej  - zgodnie z umową  
  sporządzoną z wykonawcą ma to nastąpić do końca roku 2007. 
- dotyczy dzierŜawy z tytułu wynajmu punktów handlowych przez kupców nowomiejskich      
  poproszę o odpowiedź  panią Sekretarz. 
Sekretarz Miasta – Katarzyna Kaniewska  
Poinformowała, iŜ Stowarzyszenie Kupców Nowomiejskich spotykało się ze mną  2 – krotnie  
w tej sprawie. Stowarzyszenie, przedstawiciele miasta na tym spotkaniu, które miało miejsce 
w ubiegłym tygodniu otrzymali szczegółową informację w sprawie zasad moŜliwości zakupu. 
Mieli takŜe przedłoŜyć odpowiednie wnioski. Jeden wniosek wpłynął, pozostałe osoby 
zainteresowane dzierŜawcy, najemcy mieli takie składać wnioski w sprawie wykupu czy 
zmian formy dzierŜawy. Szczegółowo omawiałam z przedstawicielami - stąd dziwię się, Ŝe 
nękają państwa tymi pytaniami bo spotkanie trwało 2 godziny i omawialiśmy sobie wszystkie 
palące tematy. Została przez państwa przyjęta uchwała w sprawie zasad gospodarowania 
mienia i te zasady są wdraŜane. Stowarzyszenie Kupców zostało dokładnie poinformowane, 
Ŝe po wejściu w Ŝycie tych zasad będą podejmowane z nimi rozmowy. Tak teŜ jest czynione. 
Kupcy zostali takŜe zobowiązani do określenia jasnego stanowiska, czy są za tym aby 
wypowiedzieć umowy czy na równych zasadach wszcząć procedury np. związane z oddaniem 
tych nieruchomości, których w chwili obecnej są dzierŜawcami czy najemcami w drodze 
przetargu, czy pozostawić to na dotychczasowych zasadach z moŜliwością ewentualnego, 
jeŜeli będzie takowa w przyszłości wykupu to będzie zaleŜało od tego jaki będzie budŜet i 
jakie będą preferencje. Te wszystkie informacje kupcy nowomiejscy otrzymali. Są zrzeszeni 
w Stowarzyszeniu. 
Radna - Lilia Karczyńska  
Kiedy było to spotkanie? Ja byłam na dyŜurze 24 VII i powiedzieli, Ŝe nie dostali Ŝadnego 
zawiadomienia. 
Przewodniczący Rady Miejskiej – Andrzej Nadolski  
Pani Radna, przeprasza bardzo, ale Ci dwaj przedstawiciele Stowarzyszenia od 14:15 
prowadzili ze mną rozmowy, które były powtórzeniem sprzed tygodni i padły stwierdzenia, 
Ŝe jeśli chcą, bo mają takie prawo maja wnieść konkretne pismo do Burmistrza. 
Radna - Lilia Karczyńska  
Czy Ci zainteresowani ze Stowarzyszenia wnieśli pisma co do uporządkowania tych spraw. 
Burmistrz Miasta – Alina Kopiczyńska 
Wpłynęły 2 wnioski. 
Sekretarz Miasta – Katarzyna Kaniewska  
 Stowarzyszenie złoŜyło jedne obszerne pismo i zostało ono złoŜone przez Stowarzyszenie 
Kupców Nowomiejskich w dniu spotkania i zostało mi odczytane i przedstawione i data 
wpływu jest w dzienniku korespondencyjnym.  W tym samym dniu  w którym zostało 
złoŜone pismo w tym dniu właśnie odbyło się spotkanie. Na tym spotkaniu tak jak wcześniej 
wspominałam zostały omówione wszystkie elementy związane z dzierŜawą, zasadami i 
poproszone zostały teŜ osoby o składanie indywidualnych wniosków, poniewaŜ umowy są 
zawierane indywidualnie z kaŜdym wynajmującym. 
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Burmistrz Miasta – Alina Kopiczyńska 
Pytanie dotyczące BIP - poproszę o odpowiedź panią Sekretarz. 
Sekretarz Miasta – Katarzyna Kaniewska  
Szanowni Radni, Szanowni Państwo jeŜeli chodzi o Biuletyn Informacji Publicznej oraz 
protokół z ostatniej sesji to nie mógł być umieszczony wcześnie, zanim Państwo  nie 
przyjmiecie. Jeśli w dniu dzisiejszym był przyjęty protokół z poprzedniej sesji to dopiero 
teraz moŜe zostać umieszczony na naszej stronie BIP. Tak dzieje się  za kaŜdym razem, 
dopóki Państwo nie zatwierdzicie protokołu, on nie moŜe być podany do publicznej 
wiadomości. 
Burmistrz Miasta – Alina Kopiczyńska 
Pytania dotyczące: 
- 3 etapu kanalizacji, czyli tzw. działek. Na dzień dzisiejszy stan jest następujący. Została 
przygotowana pełna dokumentacja techniczna wraz z kosztorysem. Kosztorys opiewa się na 
około 7 mln zł. Dokumentacja sporządzona została na przełomie 2005/2006 r. W 2006 r. 
zostało wydane pozwolenie na budowę. W tej chwili jesteśmy przygotowani na to, iŜ w 
momencie ukazania się ogłoszeń o naborze wniosków  do RPO na składanie wniosków o 
dofinansowanie, bo ustalono Ŝe tego zadania siłami tylko naszego budŜetu nie udźwigniemy. I 
myślę, Ŝe jednym z pierwszych wniosków, który będzie konstruowany będzie właśnie sprawa 
trzeciego etapu kanalizacji, czyli ta inwestycja, która panią radną dotyczy. Myślę Ŝe pierwsze 
generatory będą dostępne w I kwartale  przyszłego roku i cały tok postępowania będzie trwał 
przynajmniej 9 miesięcy, w najlepszym układzie początek inwestycji mógłby się odbywać w 
roku 2009. 
- Utrzymanie dróg Głogowa, Świerkowa – chodzi tutaj o ulice nieutwardzone tylko nie 
pokryte asfaltem. Wstępna decyzja jest taka, Ŝeby z funduszy na zabezpieczenie dróg 
przygotować tłuczeń, pozasypywać najwaŜniejsze ubytki i zwałować,  
- Oświetlenie ulicy Kamionki – prowadzone są postępowania negocjacyjne z Energą, które 
mają na celu skłonienie energetyki do inwestowania w Nowym Mieście Lubawskim. 
Pierwsze ustalenia są takie, Ŝe jeŜeli dojdzie do konkretnych naszych zamówień to będą 
wymieniane słupy energetyczne na ulicy Jagiellońskiej na koszt Energy. I Pan dyr. 
Wojciechowski wystąpił z taką propozycją, która została przeze mnie przyjęta, Ŝeby o tym w 
których miejscach i jak funkcjonowało oświetlenie miejskie zdecydowała odpowiednia 
komisja, która będzie funkcjonowała. Będą to przedstawiciele Urzędu Miejskiego, StraŜy 
Miejskiej , pan z Posterunku Energetycznego. Będzie przeprowadzana wizja lokalna i 
ustalane gdzie, w którym momencie i za ile będą robione nakłady na oświetlenie miejskie. 
Dzisiaj teŜ był temat Kamionki i od strony oświetlenia poruszony, Ŝe tutaj byśmy widzieli 
oświetlenie na ulicy Kamionki poniewaŜ tam docelowo ma być prowadzona ulica i z drugiej 
strony mamy teŜ inwestycje zmierzające do wyznaczenia działek pod zabudowę 
jednorodzinną, czyli tam idą takie działania rozszerzające niejako obszar miasta. Mówiliśmy 
teŜ o ulicy Kamionki, która jest docelowo takŜe łączącą ulicą Nowe Miasto Lubawskie z 
Kurzętnikiem jako taką obwodnicą. Będziemy na pewno czynili starania, Ŝeby ją udroŜnić i 
usprawnić.  
- Parking Mickiewicza – jak sobie państwo przypominacie były ustalenia tego typu, Ŝe Urząd 
Miejski wyasygnuje pieniądze i zakupi materiały na zrobienie tej inwestycji na ulicy 
Mickiewicza, projekt równieŜ po stronie kosztów miasta. Natomiast były ustalenia takie , Ŝe 
Starostwo Powiatowe z Zarządem Dróg Powiatowych dołoŜy się do tej inwestycji w formie 
robocizny. Na dzień dzisiejszy  po rozmowie z panem Kłosowskim, wejdą na naszą małą 
inwestycje, z tym Ŝe na pewno nie będzie to w pełni zrealizowana w 100% ta inwestycja. 
Będą utworzone dwa parkingi, mały koło p. Malickich będzie wygenerowany, natomiast 
drugi parking wzdłuŜ nasypu kolejowego będzie finalizowany w przyszłym roku, poniewaŜ 
nie mamy tutaj zgody pana Starosty na zakończenie tej inwestycji w ciągu jednego roku. 
Radna – Mirosława Czernysz 
A te dziury na ulicy Kolejowej będą zrobione w ramach remontu? 
Radny – Jarosław Oelberg  
Czy mieszkańcy ulicy Kamionki otrzymali odpowiedź? 
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Burmistrz Miasta – Alina Kopiczyńska 
Nie dostali jeszcze odpowiedzi ale w najbliŜszym czasie po tej wizji lokalnej i ustaleniu, Ŝe 
rzeczywiście jest ta inwestycja konieczna dostaną odpowiednią odpowiedź. 
Radny – Adam Kłosowski 
A te rury, które leŜały ? 
Burmistrz Miasta – Alina Kopiczyńska 
Rozmawiałam dzisiaj z panem Augustyniakiem i on mówił, Ŝe te rury, które zostały wyjęte 
były po prostu uszkodzone w momencie kładzenia linii kanalizacyjnej. One zostały fizycznie 
wyjęte i zastąpione nowymi rurami. Po prostu nie zostały sprzątnięte. W tej chwili jest juŜ 
burzówka zrobiona. 
Radny – Bogdan Cieplak  
Mieszkańcy pytają się kiedy zostanie zrobiona droga do szkoły rolniczej, ze strony 
pracowników Urzędu były zapewnienia, Ŝe zostanie połoŜona trelinka, bo leŜy tam trelinka, a 
nic się nie robi. 
Burmistrz Miasta – Alina Kopiczyńska 
W mojej świadomości miała to być inwestycja skończona. 
Dyrektor MZK – Benedykt Stecki  
To będzie zrobione. My po zakończeniu chodnika w ul. Kazimierza przechodzimy tam. 
 
 

Ad. pkt. 16 
 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Andrzej Nadolski poinformował o piśmie, które 
wpłynęło do pani burmistrz, a do wiadomości przewodniczącego Rady Miejskiej ze Starostwa 
Powiatowego w Nowym Mieście Lubawskim dot. współfinansowania budowy drogi 
powiatowej Nr 1319N Nowe Miasto Lub. – Kaługa na odcinku Nowe Miasto Lub. - 
Kurzętnik.  
Kserokopia pisma stanowi zał. Nr 13 do protokołu. 
 

 Komendant StraŜy Miejskiej – Henryk Kreński podziękował pani Burmistrz, pani 
sekretarz i radnym za zakup samochodu, który mamy od dnia 25 czerwca 2007r.  

 
Dyrektor Gimnazjum – BoŜena Rutkowska-Marciniak zaprosiła na podsumowanie 

spływu kajakowego, który odbędzie się w piątek o godz. 1500 w sali gimnastycznej w 
Gimnazjum. 
 
 W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej – 
Andrzej Nadolski zamknął obrady X-tej sesji Rady Miejskiej. 
 
 
 
              Sekretarz obrad                                                         Przewodniczący Rady Miejskiej 
 
 
          Mirosława Czernysz                                                               Andrzej Nadolski 
                                                                                                             
 
 
 
 


